
 
 

 
Kommunstyrelsens tekniska utskott | Sammanträdesprotokoll | 2024-02-20 | §§ 05-15 

Plats och tid Kommunhuset, Kungshamn, lokal Hållö, tisdagen den 20 februari kl. 08.30-11.05,  
ajournering paus kl. 09.40-10.00. 
 

Beslutande Jan-Olof Larsson (S), digitalt 
Pär Eriksson (C), ordförande 
Torbjörn Lundh (DemR) 
Dan Christiansson (M) 
Bengt Sörensson (S) 
 
 

 
 

Övriga deltagare  Eveline Karlsson, förvaltningschef 
Mats Tillander, tf. anläggningschef, §§ 5-10 
Celine Hennström, mark- och 
exploateringsingenjör, §§ 9-10 
Håkan von Dolwitz, utvecklare, §§ 11-15 
Maria Ceder Askman, sekreterare 
David Fransson, plan- och byggchef, § 6 
 

 

Justerare Torbjörn Lundh (DemR) 

Justering Protokollet justeras 2024-02-23 kl.10.00 på kommunhuset. 

Sekreterare    

 Maria Ceder Askman   

Ordförande    

 Pär Eriksson ©)   

Justerare    

 Torbjörn Lundh (DemR)   
 

Anslagsbevis 
Kommunstyrelsens tekniska utskotts protokoll 2024-02-20 är justerat. 
Protokollet är anslaget under tiden 2024-02-26 – 2024-03-18. 
Under anslagstiden kan ärendet överklagas enligt Kommunallagen. 
Protokollet förvaras på kommunkansliet. 

   
 Maria Ceder Askman  



 
 

 
Kommunstyrelsens tekniska utskott | Sammanträdesprotokoll | 2024-02-20 | §§ 05-15 

 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sid: 2(21)
 

 
 

Innehållsförteckning 

Fastställande av dagordning ................................................................................................................. 3 
Information från samhällsbyggnadsförvaltningen ............................................................................... 4 
Uthyrning av lokaler Smögenön 1:261 och 1:262 ............................................................................... 5 
Taxa för markupplåtelse för elsparkcyklar, elcyklar med flera fordon ................................................ 7 
Översyn arrende parkering Smögenön 83:1 samt Smögenön 83:2 .................................................... 10 
Arrende sjöbodstomt med brygga Tången 58:1 ................................................................................. 13 
Motion – angående bättre nyttjande av kommunala båtplatser .......................................................... 15 
Medborgarförslag – QR-kod för badtemperaturer ............................................................................. 17 
Medborgarförslag – Greta Mattssons önskan avseende Döviks badplats .......................................... 18 
Medborgarförslag – Trampolin Hammarudden Väjern ..................................................................... 19 
Medborgarförslag – Bastu att hyra..................................................................................................... 21 

 

   



 
 

 
Kommunstyrelsens tekniska utskott | Sammanträdesprotokoll | 2024-02-20 | §§ 05-15 

 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sid: 3(21)
 

 
 

KSTU § 5 

Fastställande av dagordning 
 

Kommunstyrelsens tekniska utskotts beslut 

Kommunstyrelsens tekniska utskott fastställer dagordningen med följande tillägg som ärende; 
 

• Information -Sjöbodsärende Bohus-Malmön 
 
och med följande ärende som utgår; 

• VA-verksamhetsområde för Hogenäs industriområde, del av Hovenäs 1:3 
• VA-verksamhetsområde för Hogenäs hamn, del av Hovenäs 1:5 och Hovenäs 1:337 
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KSTU § 6  

Information från samhällsbyggnadsförvaltningen 
Samhällsbyggnadsförvaltningen informerar om: 
 

• Sjöbodsärende Bohus-Malmön 
• Kommunens investeringar samt eftersatt underhåll 

 

Kommunstyrelsens tekniska utskotts beslut 

Kommunstyrelsens tekniska utskott tar del av informationen. 
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KSTU § 7 Dnr 2024/000084 

Uthyrning av lokaler Smögenön 1:261 och 1:262 

Kommunstyrelsens tekniska utskotts beslut 

Kommunstyrelsens tekniska utskott beslutar att teckna ett femårigt hyresavtal med Göstas Fiskbutik 
HB på hyresobjektet Smögenön 1:262 och 1:261 Fiskhamnsgatan 32 Smögen. Sotenäs kommun 
ansvarar för eventuella investeringar samt för underhåll av byggnaden. 

Sammanfattning 

Göstas Fiskbutik HB bedriver verksamhet i lokaler på Smögenön 1:261 och 1:262 Fiskhamnsgatan 
32, Smögen. Dessa lokaler hyrs ut av Sotenäs kommun. Idag finns det ett tidsbegränsat bygglov 
som gör det möjligt att bedriva verksamhet över sommaren 2024. Göstas har restaurangverksamhet 
på två plan. 
 
En hiss behöver installeras för att tillgodose tillgänglighetskravet. Göstas erbjuder sig att överta och 
bekosta installation av hiss och underhåll av byggnad, både inne och ute. För att göra detta vill 
Göstas teckna ett 20-årigt hyresavtal. Avtalet gäller för en yta om 533 kvm fördelat på 347 kvm 
uppvärmt i bottenvåning och 186 kvm uppvärmt i övervåning.   
 
En avsyning av lokalerna kommer att ske innan hyresperioden påbörjas. Därefter kommer en årlig 
syn ske för att säkerställa att fastigheten får erforderligt underhåll. 
Göstas önskar att ha möjlighet att hyra ut hela eller delar av fastigheten till av Sotenäs kommun 
godkänd hyresgäst.  
De offentliga toaletterna är kvar i kommunens regi. 
 
Kommunstyrelsens tekniska utskott återremittera förslag till hyresavtal 2024-01-30 för att 
förvaltningen skulle ta fram ett ekonomiskt underlag för prissättning av liknande hyresavtal. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi 
Lokalernas hyreskostnad är i snitt 937 kronor/kvm kallhyra per år i 2024-års prisnivå. Hyresnivån 
varierar mellan 439 kronor/kvm till 2 053 kronor/kvm beroende på typ av lokal. Hyresnivån 
indexuppräknas årligen. Uppsägning skall ske två år innan kontraktidens utgång annars sker en 
förlängning med fem år. 
 
En jämförelse har gjort med liknade lokaler som Sotenäs kommun hyr ut. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Uthyrning av lokaler Smögenön 1:261 och 1:262 – Fastighetschef 2024-02-13 

Yrkande 

Dan Christiansson (M) och Pär Eriksson © yrkar bifall till förvaltningens förslag. 
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Forts. KSTU § 7 

Jan-Olof Larsson (S), Bengt Sörensson (S) och Torbjörn Lundh (DemR) yrkar på att ett hyresavtal 
tecknas på 5 år där kommunen ansvarar för investeringar samt underhåll av byggnaden. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på Dan Christiansson (M) med fleras förslag mot Jan-Olof Larsson 
(S) med fleras förslag och finner att utskottet antar Jan-Olof Larsson (S) med fleras förslag. 

Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadschef 
Fastighetschef 
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KSTU § 8 Dnr 2024/000192 

Taxa för markupplåtelse för elsparkcyklar, elcyklar med flera fordon 

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunfullmäktige fastställer taxan för markupplåtelse för uthyrning av elsparkcyklar, elcyklar 
med flera fordon till 50 kronor per cykel och månad. 

Protokollsanteckning 

Torbjörn Lundh (DemR) och Dan Christiansson (M) lämnar en protokollsanteckning, se bilaga. 

Sammanfattning 

Förvaltningen ser över möjligheten att upplåta mark för uthyrning av elsparkcyklar, elcyklar med 
flera fordon för att underlätta transporten från infartsparkeringar till olika målpunkter. 
Förvaltningen har varit i kontakt med ett företag, som bedriver verksamhet bland annat Varberg, 
som är intresserat av att hyra ut elsparkcyklar från och med maj 2024 under förutsättning att mark 
kan ställas till förfogande (mot avgift och efter polismyndighetens beslut). 

Beskrivning av ärendet 

Mobilitetsutredningen, godkänd av Kommunstyrelsen, pekar på en rad lösningar som syftar till att 
göra kommunen attraktivare och samtidigt förenkla för besökare att besöka olika delar av 
kommunen (2022-11-09 § 180). Utredningen behandlar åtgärder som infartsparkeringar och 
behovet av att på olika sätt kunna transportera sig från parkeringen till målpunkter. 
 
Ett av förslagen rör möjligheten för besökare att kunna hyra en cykel på en infartsparkering och 
sedan ta sig in till Kungshamn eller Smögen. Väl utbyggt innebär detta att trafikproblemen under 
högsäsong minskar. 
 
Utredningens förslag på hantering: Efter översyn av lämpliga parkeringsmöjligheter för cykel 
och liknande kan förvaltningen utreda möjligheten att hyra ut cyklar i kommunal regi alternativt / 
och förvaltningen handla upp uthyrningsföretag för cyklar och liknande.  
 
Ett privat företag (som bedriver uthyrningsverksamhet ibland annat Varberg) har anmält intresse 
och är berett att hyra ut elsparkcyklar under perioden maj-september. 
 
Företaget åker runt dagligen och samlar in "övergivna" sparkcyklar, byter batteri och ser till att 
cykeln är klar för uthyrning igen. Erfarenheten från Varbergs kommun är goda. Området som 
cyklarna får vara i samt hastighet på dessa kan regleras. 

Konsekvensbeskrivning 

Om systemet fungerar i Sotenäs kan trafikproblem delvis minska. Förvaltningen föreslår att 
uthyrning av elsparkcyklar provas under säsongen 2024 och därefter utvärderas. Risken finns att 
elsparkcyklar slängs eller lämnas på olämpliga platser. 
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Forts. KSTU § 8 

Ekonomi  
Viss intäkt till kommunen för markupplåtelse. 

Organisation och personal 
Kommunal insats behövs när lämpliga platser för uthyrning/uppställning ska identifieras. 
I handläggningen av ärendet har näringslivschefen och trafikingenjören deltagit. 

Hållbar utveckling 
Uthyrningen kan innebära minskad trafik på trånga gator och ett minskat sökande efter p-platser i 
centrala lägen   

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Taxa elsparkcyklar, elcyklar – Tf. Anläggningschef 2024-01-31 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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Bilaga protokollsanteckning Torbjörn Lundh (DemR) och Dan Christiansson (M) 
Vi ställer oss frågande till införande av uthyrning av elsparkcyklar inom Sotenäs kommun då det 
vattennära läget och befintliga infrastrukturen i kommunen inte är den bästa för elsparkcyklar 
uthyrning i större skala. Erfarenheten från andra städer som infört denna typ av uthyrning visar en 
vid spridning av enheterna på ett okontrollerat sätt som både kan skada egendom och miljö." 
 
Torbjörn Lundh Demokratiresan 
Dan Christiansson Moderaterna 
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KSTU §  09 Dnr 2019/000909 

Översyn arrende parkering Smögenön 83:1 samt Smögenön 83:2  

Kommunstyrelsens tekniska utskotts beslut 

Kommunstyrelsens tekniska utskott beslutar att återremittera ärendet till förvaltningen för att utreda 
följande: 
 

• Utreda möjligheten att utveckla parkeringsplatser vid den garagelänga som finns närmare 
Smögens Hafvsbad. 

• Involvera Smögens Hafvsbad i de olika möjligheterna och dess konsekvenser.  
• Ta reda på tidsplanen för utredningen av parkeringsnormen sam dess eventuella påverkan på 

bygglovsbeslutet. 
• Se över de avtalen med nuvarande arrendatorer gällande de aktuella garagen. 
• Utreda eventuella kompensationer eller alternativ för de som påverkas av det slutliga 

beslutet. 

Sammanfattning 

Smögens Havsbad har ett pågående detaljplanearbete men är i behov av fler parkeringsplatser för att 
kunna gå vidare till samråd. Förvaltningen har hittat en möjlighet att skapa fler parkeringsplatser 
genom att säga upp ett antal lägenhetsarrenden för garage och låta Smögens Havsbad bekosta 
planläggning och iordningställande för parkering på samma yta.   

Beskrivning av ärendet 

I närheten av Smögens Havsbads fastighet Smögenön 98:1 finns det garagelängor på fastigheter 
tillhörande kommunen (Smögenön 83:1 och 83:2) där marken och garagen upplåts genom 
arrendeavtal. Arrendeavtalen på fastigheten Smögenön 83:1 är skrivna mot en ekonomisk förening 
som äger och nyttjar garagen. På fastigheten Smögenön 83:2 är arrendeavtalen skrivna direkt mot 
enskilda personer. Förvaltningen började se över dessa avtal och kom fram till att de bör uppdateras 
när det kommer till arrendeavgiften. Marken är planlagd som kvartersmark med område för allmänt 
ändamål, vilket innebär att syftet är att etablera verksamheter för allmänna samhällsfunktioner. 
Exempel på sådana är vårdcentral, skolor och brandstation. Detta gör att kommunen inte kan förnya 
avtalen då dem är planstridiga att arrenderas ut för enskilt nyttjande.  
 
Förvaltningen föreslår i stället att Kommunstyrelsens tekniska utskott säger upp samtliga 
arrendeavtal för garagen och låter Smögens Havsbad planlägga marken som kvartersmark för 
parkering i sitt pågående detaljplanearbete. Smögens Havsbad ska få möjlighet att arrendera marken 
när detaljplanen vunnit laga kraft. Det går att ställa krav på nuvarande arrendatorer att de vid 
uppsägningstidens slut ska ha plockat bort sina anläggningar från arrendeområdet. Kommunen kan 
även lägga kravet på Smögens Havsbad att de blir ansvariga att riva befintliga garage för att sedan 
iordningställa marken för parkering.  
 
Om Smögens Havsbad bekostar eventuell planläggning samt står för iordningställandet av 
parkeringsplatserna önskar de en längre arrendetid, därför har förvaltning föreslagit minst 25 år för 
att säkra rättigheten till marken som de bekostat iordningställandet av. För att sedan trygga  
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parkeringsplatserna åt Smögens Havsbad förlängs arrendet med 5 år åt gången om inte uppsägning 
sker senast 1 år före avtalstidens utgång.  
 
För att planen ska kunna ställas ut för samråd måste Smögens Havsbad lösa fler parkeringar. 
Genom att låta Smögens Havsbad få 25-årigt arrende för marken i syfte att upprätta fler parkeringar, 
finns det möjlighet för kommunen att tillgodose dessa parkeringar i det pågående detaljplanearbetet.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har tidigare beslutat om att erbjuda ett annat företag, Sealodge på 
Smögen, ett 5-årigt arrendeavtal med möjlighet till förlängning på 25 år under förutsättning att en 
planutredning leder fram till en detaljplan eller bygglov som vinner laga kraft (KSAU 2013-04-07 § 
70).  
 
Det finns även två arrenden skriva mot Klippsjön Förvaltning AB samt Smögenmagasinets 
samfällighetsförening där arrende upplåts för båtplatser. Avtalen är gällande 2015-03-12 och fortgår 
till 2037-12-31 med 5 års förlängning respektive 2020-01-01 och fortgår till 2039-12-31 med 5 års 
förlängning (KSTU 2019-06-12 § 49). 
 
Om kommunen är av den inriktningen att man hellre vill använda marken till kommunala 
parkeringar är det möjligt att göra detta i gällande detaljplan 14-SMÖ-55, då krävs alltså ingen 
planändring. Då får kommunen säga upp befintliga arrendeavtal och stå för kostnaden av 
iordningställandet av parkeringsplatser. Vill kommunen i stället att Smögens Havsbad ska få 
möjlighet till fler parkeringsplatser får de bekosta en planändring samt iordningställandet.   

Konsekvensbeskrivning 

Smögen är idag tätbebyggt och många fastigheter har problem med parkering. Vid uppsägning av 
arrendeavtalen som finns idag för garagen innebär det att ett antal medborgare blir av med en fast 
parkeringsplats.  

Ekonomi  
I dagsläget får kommunen intäkt i form av arrendeavgift. Sammanlagd intäkt för arrendeavgifterna 
på Smögenön 83:1 samt Smögenön 83:2 blir cirka 10 000 kronor/år. Då det i detaljplanen är 
planlagt som mark för allmänt ändamål kan kommunen inte förnya de befintliga arrendeavtalen och 
kan därmed inte heller ta ut en arrendeavgift som motsvarar en skälig avkastning för nyttjande av 
kommunal mark. 
 
Därmed är det ett bättre alternativ att när Smögens Havsbads detaljplan vinner laga kraft arrendera 
ut marken till Smögens Havsbad för gällande taxa. Genom att Smögens Havsbad tar kostnaden för 
planläggning och iordningställande av marken blir det mindre utgifter och arbete för kommunen. 
Kommunen kommer vid nytt upprättande av arrende till Smögens Havsbad kunna ta ut en 
arrendeavgift i enlighet med då gällande taxa för markarrende. I dagsläget finns det ingen möjlighet 
att uppdatera arrendeavgiften för de avtal som finns då planläggningen av marken hindrar detta. 



 
 

 
Kommunstyrelsens tekniska utskott | Sammanträdesprotokoll | 2024-02-20 | §§ 05-15 

 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sid: 12(21)
 

 
 

Forts. KSTU § 09 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Översyn arrende Smögenön 83:1samt 83:2. – Mark- och exploateringsingenjör 
2024-02-06 
Karta arrende Smögenön 83:1 och Smögenön 83:2 

Yrkande 

Torbjörn Lundh (DemR), Pär Eriksson ©, Jan-Olof Larsson (S), Bengt Sörensson (S) samt Dan 
Christiansson (M) yrkar på återremiss med motiveringen: 
 

• Utreda möjligheten att utveckla parkeringsplatser vid den garagelänga som finns närmare 
Smögens Hafvsbad. 

• Involvera Smögens Hafvsbad i de olika möjligheterna och dess konsekvenser.  
• Ta reda på tidsplanen för utredningen av parkeringsnormen sam dess eventuella påverkan på 

bygglovsbeslutet. 
• Se över de avtalen med nuvarande arrendatorer gällande de aktuella garagen. 
• Utreda eventuella kompensationer eller alternativ för de som påverkas av det slutliga 

beslutet. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag mot att ärendet återremitteras till 
förvaltningen och finner att ärendet återremitteras till förvaltningen för fortsatt utredning. 

Beslutet skickas till 

Mark- och exploateringsingenjören 
Sökanden 
Nuvarande arrendatorer Smögenön 83:1 och Smögenön 83:2 
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KSTU § 10 Dnr 2023/000838 

Arrende sjöbodstomt med brygga Tången 58:1  

Kommunstyrelsens tekniska utskotts beslut 

Kommunstyrelsens tekniska utskott avslår ansökan om arrende för sjöbodstomt med brygga på 
Tången 58:1 med hänvisning till att företaget inte ännu kan styrka vilken omsättning verksamheten 
kommer att generera och företaget uppmanas inkomma med ny ansökan när de kan styrka att 
verksamhet bedrivs. 

Sammanfattning 

Örnfjord AB ansöker om arrende för sjöbodstomt på Tången 58:1. Syftet med den sjönära 
byggnaden är fiskeverksamhet där företaget tänkt förvara tinor, burar, makrillgarn samt underhåll 
för småskaligt kustnära yrkesfiske. Företaget önskar bygga en byggnad på 35 kvm med tillhörande 
brygga som är minst 10 meter lång.  
 
Aktuell sjöbodstomt är beslutad i Kommunstyrelsens tekniska utskott att delas ut i enlighet med 
kommunens sjöbodstomtkö (KSTU 2023-05-15 § 38). För att dela ut tomten till sökande företag 
behöver det tidigare beslutet frångås.    

Beskrivning av ärendet 

Örnfjord AB ansöker om arrende för sjöbodstomt på Tången 58:1. Företaget bedriver småskaligt 
fiske med båten LL74 Örnfjord och strävar efter att leverera förstklassig fångst till Smögens 
fiskauktion. Örnfjord AB har tidigare bedrivit turistfiske där de har riktat in sig på hummer och 
makrillfiske.  
Företaget vill utvecklas och har därför köpt fiskelicens under våren 2023. De vill uppföra en sjönära 
byggnad på ungefär 35 kvm med en byggnadshöjd under sex meter, vilket är i enlighet med 
gällande detaljplan. De vill även uppföra en brygga där de kan förtöja båt med långsidan upp till 10 
meter. Företaget önskar en längre arrendetid än ett år för att kunna arbeta långsiktigt. Byggnationen 
ska enligt företaget följa traditionellt bohuslänskt utförande och vara ändamålsenlig för småskaligt 
fiskeri. Utrymmet i byggnaden ska möjliggöra förvaring och underhåll för småskaligt kustnära 
yrkesfiske.  

Konsekvensbeskrivning 

Företaget köpte fiskelicens under 2023 och på licensen står det att Örnfjord AB är ägare till fartyget 
men det står en annan person, som inte har med ansökan att göra, som fiskelicensinnehavare. Vid 
kontakt med Havs- och vattenmyndigheten gav de information om att den som stått som ägare till 
ett fartyg med fiskelicens kan ansöka om fiskelicensen på fartyget. Ägaren till en båt kan även fiska 
med stöd av fiskelicensen som gäller på fartyget.  
 
Enligt bolagets verksamhetsbeskrivning bedriver företaget catering-, aktivitets-, turist- och 
sightseeingverksamhet samt övrig sportverksamhet. Tanken är att företaget ska utveckla sin 
verksamhet och bedriva småskaligt kustfiske. Enligt gällande sjöbodspolicy ska arrendatorn för att 
få erhålla och behålla arrende för sjönära byggnad, kunna styrka att verksamhet bedrivs samt styrka 
vilken omsättning verksamheten genererar (KF 2022-06-15 § 90).  
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Då företaget köpt fiskelicensen i år och avser börja bedriva småskaligt fiske bedömer förvaltningen 
att företaget inte kan styrka vilken omsättning verksamheten generar. Förvaltningen bedömer att 
företaget bör påbörja sin verksamhet för att senare kunna stryka vilken omsättning verksamheten 
generar. Att bedriva småskaligt fiske innebär inte förtur till en ny sjöbodstomt.  
 
Aktuell sjöbodstomt är beslutad av Kommunstyrelsens tekniska utskott att delas ut i enlighet med 
sjöbodstomtkön. För att dela ut denna tomt till företaget Örnfjord AB behöver det beslutet frångås.  
 
I dagsläget står det ungefär 68 personer i kommunens sjöbodstomtkö till Kungshamn. Delas aktuell 
sjöbodstomt ut till sökande företag innebär det en tomt mindre att dela ut till de personer som står i 
kommunens sjöbodstomtkö.   

Ekonomi  
Upprättande av arrende för sjöbod och brygga ger en intäkt till kommunen.  

Regelverk  
Jordabalken kap 7,8,11  
Sjöbodspolicy KF 2022-06-15 § 90 

Organisation och personal  
Sjöbodstomter ska enligt kommunen riktlinjer delas ut i enlighet med sjöbodstomtkön. Ansökan om 
arrende för sjöbodstomt innebär att den kön kommer att frångås. 

Hållbar utveckling 
Fiske på yrkesbasis är ett gammalt kulturarv i Bohuslän och Sotenäs kommun värt att bevara. 
Kulturarvet kan ses som ett allmänt intresse. Senaste tiden har det skett en minskning av antalet 
verksamma yrkesfiskare och det är därför viktigt att de yrkesfiskare som fortfarande bedriver sin 
verksamhet har goda förutsättningar att kunna fortsätta utveckla den. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Arrende sjöbodstomt Tången 58:1 – Mark- och exploateringsingenjör 2023-11-13 
Karta sjöbodstomt Tången 58:1 
Utredning sökanden 
Kopia fiskelicens nr 21058 daterad 2023-03-09 

Yrkande 

Jan-Olof Larsson (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på förvaltningens förslag och finner att utskottet antar detta. 

Beslutet skickas till 

Mark- och exploateringsingenjören 
Sökanden 
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KSTU § 11 Dnr 2020/000586 

Motion – angående bättre nyttjande av kommunala båtplatser  

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunfullmäktige anser förslaget ”att möjligheten för två eller flera båtplatsägare ska kunna dela 
på båtplats och där med att kunna dela på båtplatsavgiften” vara besvarad 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen ” att infrastruktur skapas för att kunna skapa landytor för 
förvaring av båtar så att man som båtägare inte behöver båtplats” samt ” att ett system som 
möjliggör detta införs snarast, senast inför båtsäsongen 2021”. 

Sammanfattning 

Det har inkommit en motion från Mikael Sternemar (L) och Michael Sandberg (L) gällande 
möjlighet för två eller flera båtplatsägare skall kunna dela på båtplats och där med att kunna dela på 
båtplatsavgiften, samt att infrastruktur skapas för att kunna skapa landytor för förvaring av båtar så 
att man som båtägare inte behöver båtplats. 
 
Kommunstyrelsens tekniska utskott har tidigare föreslagit att motionen ska avslås (KSTU 
2020-10-13§ 64). 
 
Kommunstyrelsen återremitterade ärendet och gav förvaltningen i uppdrag att utreda intentionerna i 
motionen som kan möjliggöra ett nytt system för kommunens småbåtsplatser, för att möta 
framtidens stora behov av fler båtplatser på ett nytt och ekonomiskt rotationssystem, samt att ge 
förvaltningen i uppdrag att revidera reglementet (KS 2020-10-28 § 163). 
 
Motionen innehåller tre förslag; 

• att möjligheten för två eller flera båtplatsägare skall kunna dela på båtplats och där med att 
kunna dela på båtplatsavgiften 

• att infrastruktur skapas för att kunna skapa landytor för förvaring av båtar så att man som 
båtägare inte behöver båtplats 

• att ett system som möjliggör detta införs snarast, senast inför båtsäsongen 2021 

Konsekvensbeskrivning 

Regelverk 
Ordningsregler för Sotenäs kommuns småbåtshamnar, gästhamnar (KF 2018-11-22 § 128). 
För att motionen ska kunna genomföras så måste ordningsreglerna kompletteras med bestämmelser 
om samnyttjande av båtplatser, landförvaring av båtar, båtvagnar med mera. 
 
Ordningsreglerna tillåter uthyrning i andra hand i viss omfattning, maximalt två säsonger, efter 
överenskommelse och godkännande av kommunen. Den som vill hyra en båtplats i andra hand kan 
ställa sig i kö till andrahandsplats. Ansökan sker via kommunens e-tjänst.  
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Forts. KSTU § 11 

Personal och organisation 
Förslaget bedöms öka administrationen av kommunens båtplatser och båtplatskö samt öka behovet 
av tillsyn i hamnarna. 

Hållbar utveckling 
Eftersom tillgången till landytor i anslutning till hamnarna är begränsad bedöms motionen öka 
behovet av båttransporter i och utanför kommunens samhällen. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Motion – bättre nyttjande kommunala båtplatser – Utvecklare 2023-12-07 
Motion – bättre nyttjande kommunala båtplatser 2020-05-25 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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KSTU § 12 Dnr 2022/000663 

Medborgarförslag – QR-kod för badtemperaturer  

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Annette Rönnblom om QR-kod för badtemperatur. 
 
En QR-kod är en kod som kan läsas av mobiltelefoner och surfplattor med QR-läsare i sina 
kameror. Informationen i koden kan vara till exempel ett swishnummer eller en webbadress med 
produktinformation. QR-koder används ofta för att autentisera konton, verifiera 
inloggningsuppgifter eller skicka betalningsinformation. 
 
Förvaltningen tolkar förslaget på följande vis. Kommunen förslås sätta upp skyltar med QR-koder 
vid de kommunala badplatserna. QR-koderna på skyltarna skannas in av besökare som fysiskt 
befinner sig vid badplatserna, och som har mobiltelefoner med QR-läsare. QR-koderna visar en 
länk till en webbplats. Om besökaren väljer att öppna länken visas aktuell uppgift om 
badtemperatur. 
 
Förvaltningen bedömer att aktuella badtemperaturer enklare kan visas av digitala termometrar som 
visar badtemperaturen direkt och på platsen. Informationsskyltar med QR-koder bör väljas när 
kommunen vill få ut mer information än det förslaget avser.  

Ekonomi 
Finansiering saknas. 

Organisation och personal  
Organisationen är inte dimensionerad för genomförande, drift och underhåll av förslaget.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Medborgarförslag - QR kod för badtemperatur – Utvecklare 2023-12-14 
Medborgarförslag - QR kod för badtemperatur 2022-06-29  
 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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KSTU § 13 Dnr 2022/000751 

Medborgarförslag – Greta Mattssons önskan avseende Döviks badplats  

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Elisabeth Johansson angående Greta Mattssons önskan 
avseende Döviks badplats. 
 
Medborgarförslaget avser återställande av en sandstrand norr om Stenbogens badplats i 
Kungshamn. Den aktuella sandstranden ligger inom en detaljplan som är utbyggd. Stranden är 
sedan många år överbyggd med en industribyggnad. Det är därför inte möjligt att genomföra 
förslaget. 
 
Greta Mattsson avled under 2021 och överlät i sitt testamente sin fastighet till Sotenäs kommun. 
Testamentet innehåller önskemålet att vid försäljning intäkten ska användas till att i möjligaste mån 
återställa en del av badplatsen Stenbogen.  
 
Kommunen har sålt fastigheten och en upprustning är planerad. Något önskemål om återställande 
av den överbyggda sandstranden anges inte i testamentet. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Medborgarförslag - Medborgarförslag - Greta Mattssons önskan avseende Döviks 
badplats – Utvecklare 2023-12-18 
Medborgarförslag - Greta Mattssons önskan avseende Döviks badplats 2022-08-16  
 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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KSTU § 14 Dnr 2022/001118 

Medborgarförslag – Trampolin Hammarudden Väjern  

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat.  

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Beppe Såthén avseende att återställa trampolinen på 
den kommunala badplatsen Hammarudden i Väjern. 
 
Hammaruddens badplats är ett klippbad med bryggor, badstegar och gräsmatta. Det har funnits en 
trampolin på badplatsen men det togs bort efter att vattendjupet bedömdes som otillräckligt. 
 
Finansiering och kunskapsunderlag för att bifalla det aktuella medborgarförslaget saknas. Eftersom 
det förekommer trampoliner eller hopptorn på flera av kommunens offentliga badplatser bör dock 
kommunen vidare utreda förslaget. I ett första steg bör en undervattensinspektion i egen regi utföras 
i syfte att dokumentera vattendjupet vid badplatsen. Därefter tas ställning till en eventuell fortsatt 
utredning.  

Konsekvensbeskrivning 

Medborgarperspektiv 
Medborgarförslaget innebär en utveckling av badplatsen vilket är positivt. 

Ekonomi  
Ingen påverkan avseende den föreslagna utredningen. 

Regelverk 
En bad- och vattensäker kommun – Handlingsprogram (KS 2013-04-10 § 32). 

Organisation och personal  
Ingen påverkan. Drift och skötsel av den aktuella badplatsen ligger sedan tidigare på 
Samhällsbyggnadsförvaltningen. Räddningstjänsten utför varje år undervattensinspektioner inför 
sommarsäsong i syfte att förebygga skador vid bad och dyk.  

Hållbar utveckling 
Från klimatperspektiv är det positivt om det finns en attraktiv badplats nära Väjern. Hammaruddens 
badplats nås från Väjern via gång- och cykelbana. 
 
Från folkhälsoperspektiv är det av väsentlig betydelse att badplatser är säkra. 
 
Från naturvärdesperspektiv bör en trampolin anordnas endast om platsens naturliga förhållanden 
tillåter det. Sprängningar och andra sätt att förändra och anpassa marken ska undvikas. 
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Forts. KSTU § 14 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Medborgarförslag - Trampolin Hammarudden Väjern – Utvecklare 2023-12-20 
Medborgarförslag - Trampolin Hammarudden Väjern 2022-12-01  
 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
  



 
 

 
Kommunstyrelsens tekniska utskott | Sammanträdesprotokoll | 2024-02-20 | §§ 05-15 

 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sid: 21(21)
 

 
 

KSTU § 15 Dnr 2023/000319 

Medborgarförslag – Bastu att hyra  

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslag. 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Carina Bengts om att kommunen ska bygga en bastu i 
Kungshamn för uthyrning. Bastun föreslås vara placerad i närheten av vatten och vara försedd med 
trädäck och grill.  

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  
Finansiering saknas. 

Regelverk 
Det är inte en kommunal angelägenhet att tillhandahålla sådan service som förslaget avser. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Medborgarförslag – Bastu att hyra – Utvecklare 2024-01-04 
Medborgarförslag – Bastu att hyra 2023-03-25 
 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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